

## RESOLUTIONS

adopted by the  
**TRUSTEESHIP COUNCIL**  
at its fourteenth session  
(2 June to 16 July 1954)

### 997 (XIV). Supplementary information for the examination of annual reports

*The Trusteeship Council,*

*Considering* that under its present time-table for the submission and examination of annual reports a considerable period, amounting in the case of six of the African Trust Territories to a full year, elapses between the end of each year reported on and the date of the examination of the report,

*Appreciating the fact* that the special representatives from the Trust Territories have always freely informed the Council of events and developments in this intervening period, and that it may also be covered in some cases by the reports of Visiting Missions and the observations of the Administering Authorities on them,

1. *Considers* that its work would be further facilitated by the submission by the Administering Authorities, approximately one month in advance of each relevant session, of written statements outlining such of the more important events and developments as have occurred in the Trust Territories in the intervening period and as may not have been otherwise reported to the Council by that time;

2. *Invites* the Administering Authorities to give favourable consideration to this matter.

*528th meeting,  
4 June 1954.*

### 998 (XIV). Procedure for the examination of petitions

*The Trusteeship Council,*

*Having considered* the report (T/L.465) of its Standing Committee on Petitions on the effectiveness of the new rules of procedure relating to petitions, which were adopted at the eleventh session,

1. *Approves* the recommendations contained in the report; and

2. *Adopts* the following amendments to its rules of procedure:

(a) Replace paragraph 4 of rule 86 by the following:

"4. Complete and precise written observations by the Administering Authority concerned on the petitions to which the established procedure is to be applied shall be transmitted within three months of

## RESOLUTIONS

adoptées par le  
**CONSEIL DE TUTELLE**  
au cours de sa quatorzième session  
(2 juin-16 juillet 1954)

### 997 (XIV). Renseignements supplémentaires pour l'examen des rapports annuels

*Le Conseil de tutelle,*

*Considérant* qu'en raison des époques actuellement prévues pour la présentation et l'examen des rapports annuels, il s'écoule très longtemps — jusqu'à un an dans le cas de six des Territoires sous tutelle d'Afrique — entre la fin de l'année sur laquelle porte le rapport et la date à laquelle ce dernier est examiné,

*Reconnaissant* que les représentants spéciaux pour les Territoires sous tutelle ont toujours spontanément tenu le Conseil au courant des événements et des faits qui interviennent pendant cette période intermédiaire, laquelle peut aussi, dans certains cas, faire l'objet de rapports des missions de visite et d'observations des Autorités administrantes,

1. *Estime* que sa tâche serait encore facilitée si les Autorités administrantes lui présentaient, environ un mois à l'avance pour chacune des sessions en cause, des exposés écrits donnant un aperçu des événements et des faits les plus importants qui seraient intervenus dans les Territoires sous tutelle pendant la période intermédiaire et qui n'auraient pas encore fait l'objet d'un rapport au Conseil;

2. *Invite* les Autorités administrantes à étudier cette question dans un esprit favorable.

*528ème séance,  
le 4 juin 1954.*

### 998 (XIV). Procédure à suivre pour l'examen des pétitions

*Le Conseil de tutelle,*

*Ayant examiné* le rapport (T/L.465) du Comité permanent des pétitions sur l'efficacité des nouveaux articles du règlement intérieur relatif aux pétitions, qui ont été adoptés à la onzième session,

1. *Approuve* les recommandations que contient le rapport; et

2. *Adopte* les amendements ci-après à son règlement intérieur:

a) Remplacer le paragraphe 4 de l'article 86 par le texte suivant:

"4. Des observations écrites complètes et précises sur les pétitions auxquelles s'applique la procédure établie sont transmises par l'Autorité administrante intéressée dans les trois mois qui suivent la

the date of their receipt by the Administering Authority. In the case of other petitions and communications upon which a decision is taken pursuant to paragraph 3 of rule 90, to apply the established procedures concerning petitions, written observations shall be transmitted by the Administering Authority within three months of its receiving notification of such decision.”;

(b) Replace paragraph 2 of rule 90 by the following:

“2. The Standing Committee on Petitions shall meet as often as necessary depending on the volume of its work.”;

(c) Delete in paragraph 4 of rule 90 the clause “or which have been received by the Administering Authority at least two months previous to the date of the meeting of the Committee at which the examination is to be conducted”.

*528th meeting,  
4 June 1954.*

#### **999 (XIV). Terms of reference for the United Nations Visiting Mission to Trust Territories in East Africa, 1954**

*The Trusteeship Council,*

*Having appointed* a third periodic Visiting Mission to Trust Territories in East Africa, composed of Mr. John Stanhope Reid (New Zealand) as Chairman, Mr. Rafael Eguizabal (El Salvador), Mr. Rikhi Jaipal (India) and Mr. Mason Sears (United States of America), assisted by members of the Secretariat and also by such members of the local administration as may be appointed by the latter,

*Having decided* that the Visiting Mission should depart on 20 July 1954 and visit the Trust Territories of Ruanda-Urundi, Tanganyika and Somaliland under Italian administration as provided for in the previous decisions of the Council,

1. *Directs* the Visiting Mission to investigate and to report as fully as possible on the steps taken in the three above-mentioned Trust Territories towards the realization of the objectives set forth in Article 76 b of the Charter, taking into account the terms of General Assembly resolution 321 (IV) of 15 November 1949;

2. *Directs* the Visiting Mission to give attention, as may be appropriate in the light of discussions in the Trusteeship Council and in the General Assembly and of resolutions adopted by them, to issues raised in connexion with the annual reports on the administration of the three Trust Territories concerned, in petitions received by the Trusteeship Council relating to those Trust Territories, in the reports of the previous periodic Visiting Missions to the Trust Territories in East Africa and in the observations of the Administering Authorities on those reports;

3. *Directs* the Visiting Mission to receive petitions without prejudice to its acting in accordance with the rules of procedure and to investigate on the spot, after consultation with the local representative of the Administering Authority concerned, such of the petitions received as, in its opinion, warrant special investigation;

date de réception des pétitions par l'Autorité administrante. En ce qui concerne les autres pétitions et les communications pour lesquelles il est décidé, conformément au paragraphe 3 de l'article 90, d'appliquer la procédure établie pour les pétitions, l'Autorité administrante intéressée transmet des observations écrites dans les trois mois qui suivent la date à laquelle elle est informée de cette décision.”

b) Remplacer le paragraphe 2 de l'article 90 par le texte suivant:

“2. Le Comité permanent des pétitions se réunit aussi souvent qu'il est nécessaire en fonction du volume de son travail.”

c) Supprimer, dans le paragraphe 4 de l'article 90, le membre de phrase: “ou que l'Autorité chargée de l'administration a reçues au moins deux mois avant la date de la séance à laquelle le Comité doit les examiner”.

*528ème séance,  
le 4 juin 1954.*

#### **999 (XIV). Mandat de la Mission de visite des Nations Unies dans les Territoires sous tutelle de l'Afrique orientale (1954)**

*Le Conseil de tutelle,*

*Ayant désigné,* pour les Territoires sous tutelle de l'Afrique orientale, une troisième Mission périodique de visite, composée de M. John Stanhope Reid (Nouvelle-Zélande), président, M. Rafael Eguizabal (Salvador), M. Rikhi Jaipal (Inde) et M. Mason Sears (Etats-Unis d'Amérique), assistés de membres du Secrétariat ainsi que des membres de l'administration locale que pourrait désigner cette administration,

*Ayant décidé* que la Mission de visite partira le 20 juillet 1954 et qu'elle visitera les Territoires sous tutelle du Ruanda-Urundi, du Tanganyika et de la Somalie sous administration italienne, conformément aux décisions prises antérieurement par le Conseil,

1. *Invite* la Mission de visite à enquêter et à faire rapport aussi complètement que possible sur les mesures prises, dans les trois Territoires sous tutelle mentionnés ci-dessus, pour atteindre les objectifs énoncés à l'alinéa b de l'Article 76 de la Charte, en tenant compte des dispositions de la résolution 321 (IV) adoptée par l'Assemblée générale le 15 novembre 1949;

2. *Invite* la Mission de visite à étudier, en s'inspirant le cas échéant des débats du Conseil de tutelle et de l'Assemblée générale et des résolutions adoptées par ces organes, les questions évoquées à propos des rapports annuels sur l'administration des trois territoires en question, dans les pétitions reçues par le Conseil de tutelle au sujet de ces territoires, dans les rapports des missions périodiques de visite qui se sont précédemment rendues dans les Territoires sous tutelle de l'Afrique orientale, et dans les observations faites au sujet de ces rapports par les Autorités administrantes;

3. *Invite* la Mission de visite à recevoir des pétitions, sans préjudice des décisions qu'elle pourra prendre en vertu du règlement intérieur, et à enquêter sur place, après avoir consulté le représentant local de l'Autorité administrante intéressée, sur celles des pétitions qui appellent, à son avis, une enquête spéciale;